
 

 

 

 

  

 

HU-SRB IPA CBC Programme 2014-2020 Workshop 

2013.július 11., Szeged 

Környezetvédelem, kockázat-megelőzés Workshop 

Összefoglaló 

Jelena Novakov Pancsovai városi önkormányzat képviseletében:  

 Nehézségek: az önrész, amelyet biztosítani kell a pályázónak, meghaladja az önkormányzat 

anyagi lehetőségeit.  

 Javaslatuk a következő programozási időszakra: az évente megrendezett Egészséges 

élelmiszerek vására. Ebben segítség lenne, ha támaszkodnának a magyar tapasztalatokra. 

Mackó Zsuzsanna és Mato Groznica a Vajdasági Tartományi Oktatási, Közigazgatási és 

Kisebbségügyi Titkárság képviseletében:  

 Javaslatuk a következő programozási időszakra: a már 8 éve működő „Nemzetiségi nap” 

rendezvényük támogatása és bővítése a határon túlra. A rendezvény célja a 

multikulturalizmus megerősítése, a nemzeti alapon kialakuló konfliktusok veszélyének 

csökkentése. 

Dejan Vujinovic az IPA CBC program helyi információs központ képviseletében:  

 Megvalósított projektek: a Tisza-menti őshonos madárfajok védelme, és parlagfű irtása és 

pollen mérése Zomborban és környékén. 

 Nehézségek: sok szervezetnél problémás az önrész biztosítása, illetve az un. előleg 

biztosítása, amit csak a projekt megvalósítása végén kapnak meg.  

 Erősségek: A témában releváns civil szervezetek kapacitása és kiépítettségük szintje 

alkalmassá teszik őket arra, hogy határon át nyúló projekteket valósítsanak meg. 

Dr Kecskés László: Bács-Kiskun Megyei Önkormányzat Területfejlesztési Iroda képviseletében: 

 Megvalósított projektek:  

o közös jégeső elhárító rendszer megvalósíthatósági tanulmány elkészítése. Közös 

megállapodás született a Vajdasági Parlament és Bács-Kiskun Megye között a 

rendszer megvalósítására.  

o Baja és Bezdán közötti főcsatorna felújításának megvalósíthatósági terve.  

 Nehézségek: az IPA-ból lehívható forrás nem elegendő nagy beruházásokra. 

  



 

 

 

 

  

 

Dr Pigniczki Zsanett a Dél-Alföldi Regionális Fejlesztési Ügynökség képviseletében: 

 Megvalósított projektjük: a HU-SRB IPA CBC programból a Bácska Regionális Fejlesztési 

Ügynökséggel közösen a szerb partner fejlesztési ügynökségének támogatása.  

 Nehézségek:  

o Egy másik, természetvédelemmel kapcsolatos projektjük a politikai váltás miatt nem 

valósulhatott meg, mert nem kaptak támogatást.  

o Nagy hányadot tesz ki az el nem számolható költségek köre, amely nehezíti a 

szervezet működését. 

o Nem életszerű az elvárást, hogy a projekt során elkészült tanulmányok célja a 

politikai döntéshozók akaratának megváltoztatása. 

o Javaslatuk a következő programozási időszakra: a mezőgazdaság támogatása.  

 Javaslatuk a következő programozási időszakra: hulladékgazdálkodás tematizálása. 

Gordana Jakovjevic a Vajdaság Autonóm Tartomány Gazdasági Tervezési Iroda képviseletében:  

 Megvalósított projektjük: Allergének szűrése, mérése Zombor és Baja együttműködésében.  

 Nehézségek: pénzügyi helyzet. 

Fiala Károly az Alsó-Tisza vidéki Környezetvédelmi és Vízügyi Igazgatóság képviseletében: 

 Megvalósított projektjük: A holtágak, a Tisza és Körös-ér közösségi vízrendszer 

rehabilitációjához megvalósíthatósági tanulmány elkészítése, ivóvíz és termál vízkészlet 

hidrodinamikai modelljének elkészítése. Jelenleg futó projektek: árvíz, belvíz és aszály 

védelmi projektek. 

 Javaslatuk a következő programozási időszakra:  

o a felszíni és a felszín alatti vízkészlet megőrzése 

o Turisztikai fejlesztés a holtágak felhasználhatóságának növelése révén 

o Csapadék vízgazdálkodás (jelentősen elhanyagolt terület) 

o Klímaváltozás elleni programcsomag kialakítása ITI (integrált területi beruházás) 

formájában, felöltve a biodiverzitás, a környezeti kockázatok és a megújuló energia 

témakörét.  

o Pályázatos program csomag kialakítása a kulturális és természetvédelmi örökség 

témakörében, amelyre kisebb projektekkel lehetne pályázni. 

 Nehézségek:  

o Közbeszerzési eljárás bonyolultsága és hosszúsága, nem elszámolható költségek. 

o A Natura 2000-el kapcsolatos előírások rugalmatlansága, szűk határidők 

o A megújuló energiával kapcsolatos beruházásuk támogatása nem megvalósítható 

IPA forrásból, mivel azok túl költségesek. Csak tanulmányok kidolgozására 

elégségesek ezek a források.  


